
Mødeemne: Studienævnsmøde, Dansk, Tysk og Spansk, marts
Mødedato: 03-04-2024 09:00
Placering: Microsoft Teams-møde
Invitationsmeddelelse

Kære studienævnsmedlemmer

Som aftalt på sidste studienævnsmøde flytter vi det planlagte møde d. 27. marts, til 3. april (online).

Dagsorden og mødemateriale er nu tilgængeligt i TEAMS og studenteransøgningerne er i SAGA.
→ Få vist delte noter (internet)

God påske.

Mange hilsner
Simon
________________________________________________________________________________

Microsoft Teams-møde 
Deltag på din computer, mobilapp eller rumenhed 

Klik her for at deltage i mødet

Meeting ID: 320 041 304 672 

Adgangskode: wyawir 

Download Teams| Deltag på internettet

Få mere at vide| Mødeindstillinger

________________________________________________________________________________

Deltagere
Studienævn for Dansk, Tysk og Spansk mailbox (Mødearrangør)

Anne Kirstine Mikkelsen (Foreløbig i Outlook) Afbud

Anne-Mette Mandel Refskou Afbud
Elisabeth Muth Andersen OK
Katrine Marie Brendstrup Nielsen
Klaus Geyer (Accepteret i Outlook) OK

Rebekka Kollmorgen Pollov (Accepteret i Outlook) OK

Simon Hildebrand Hedegaard (Accepteret i Outlook) OK

Thomas Wegener Friis OK
Thomas Wiben Jensen (Accepteret i Outlook) OK

Emma McCulloch OK
Karen Fog Rasmussen OK
Emil Bisp Petersen OK
Signe Østergaard Christensen (Accepteret i Outlook) Afbud

Heidi Bruusgaard Madsen On/off
Jeanet Dal (Foreløbig i Outlook) Afbud

Noter

Mødeleder: Thomas Wiben Jensen

Referent: Simon Hildebrand Hedegaard

Studienævnet for Dansk, Tysk og Spansk

Punkter: Sagsfremstilling Referat

Godkendelse af 
dagsorden

1. Studienævnet godkendte dagsordenen

Godkendelse af 
referat fra mødet d. 
6. marts 2024

2. Studienævnet godkendte referatet

Meddelelser3. Studienævnsforpersona)

Studieleder, Danskb)

Studieleder, Tyskc)

Studerended)

Studiesekretariatete)

Studienævnssekretariatetf)

Andreg)

I forbindelse med revideringen af SDUs kvalitetssystem for uddannelser, indkaldes studenterrepræsentanter for 
studienævnene til stormøde d. 9/4. Der har i projektet været afholdt lignende fokusmøder med bl.a. 
studienævnssekretærerne på tværs af SDU.

a)

Studienævnet behandlede på mødet d. 31. januar et af FAK fremsat forslag om ændret formulering af resuméet i BA -
projekter og specialer. Studienævnet fandt, at den foreslåede formulering ikke var i tråd med praksis og 
argumenterede for en fastholdelse af de nuværende formuleringer. FAK har svaret at de nuværende bestemmelser 
fastholdes.

Jon Helt Haarder er koordinator vedr. Nordkurs-aktiviteterne. Der har pt. været 2-3 henvendelser fra studerende ang. 
Nordkurs.

b)

Ansøgningstal, kvote 2, Dansk:
71% stigning i antallet af 1. prioritetsansøgninger i forhold til 2023 (fra 7 i 2023 til 12 i 2024).
Samlet set er der dog tale om en ringere søgning end sidste år.
Prodekanen er positivt stemt pba. stigningen i antallet af 1. prioritetsansøgninger.
Der er dog også den mulighed, at den større søgning i år, skyldes at adgangskravene generelt på SDU skærpes fra 
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Der er dog også den mulighed, at den større søgning i år, skyldes at adgangskravene generelt på SDU skærpes fra 
næste år.

Passus om undervisningsdeltagelse og flytning af undervisning er tilføjet i Dansk-STO, efter inspiration fra Tysk. TWJ 
orienterer fagkollegiet om tilføjelsen.

Ansøgningstal, kvote 2, Tysk:c)
150% stigning i antallet af 1. prioritetsansøgninger i forhold til 2023 (fra 2 i 2023 til 5 i 2024).
Der er dog stadig tale om et lavt ansøgertal, men tendensen er rigtig.
Der er stor stigning i ansøgningstallene for negot.-tysk og fortsat nedgang for IVK-tysk.

Der er planlagt dimission d. 7. juni: Åbent for studerende og undervisere. Der holdes oplæg ved dimittender, tale ved 
studieleder og efterfølgende middag. Tysk er også inviteret med. De 2 spansk-studerende og Uwe og Claudio 
inviteres også med.

d)

-e)

Studienævnet drøftede på dets møde d. 15. december 2023 FAKs høring om Tilføjelser og justeringer af koncept for 
evaluering af uddannelseselementer. De samlede høringssvar er blevet drøftet i Akademisk Råd og vil blive drøftet på 
det næstkommende møde i uddannelsesrådet.

f)

I fagbeskrivelsen for karriereprofilfaget Kulturarv er det nu ændret, så der kan undervises/eksamineres på enten 
dansk eller engelsk. Der kan dog stadig eksamineres på dansk.

Emma McCulloch fra Tyskstudiet er udpeget som suppleant for Anne, der er på udlandsophold. Udpegningen gælder 
fra 1. april til og med august 2024.

Sager til behandling: 

Eksamen

4. Eksamensstatistik, V23/24, 
Dansk

a)

Eksamensstatistik, V23/24, 
Tysk

b)

Dansk: a)
BA centralfag: 
Der er et relativt lavt gennemsnit for BA-projekter, særligt i forhold til resultaterne fra andre universiteter. Baseret på 
egne erfaringer pegede EMA på 2 faktorer, der kan være medvirkende til de relativt lave karakterer: De forskellige 
eksterne censorer ser meget forskelligt på kravene til et BA-projekt og de studerende har svært ved at skrive klart. 
Pointen om de eksterne censorer bør bringes videre til censorformandskabet ved næste eksamensrunde.

KA, centralfag: 
I kurset Danskfagets teorier og metoder kan det lave gennemsnitskyldes at studerende der afleverer blankt 
registreres med karakteren -3.

Sidefag: 
Tekstproduktion 1: Højt gennemsnit.
Litteratur i Spil: SHH undersøger, hvorfor der ikke er registreret et gennemsnit her.

Fag udbudt af andre studier: 
Vores studerende præsterer godt på disse kurser.

BA centralfag: b)
De 2 blanke afleveringer trækker gennemsnittet ned for BA-projekt.

KA, centralfag: 
Fine tal, men meget personafhængigt, da der er tale om en lille studenterbestand.

Sidefag: 
Ingen kommentarer

Fag udbudt af andre: 
Vores studerende præsterer godt på disse kurser.

Sager til behandling: 

Undervisning

5. Evalueringsrapporter, E23, 
Dansk

a)

Evalueringsrapporter, E23, 
Tysk

b)

Faglige skrivevejlederec)

Studienævnet godkendte evalueringsrapporterne for undervisningevalueringen af E23a)
Materialet var ikke uploadet, så punktet blev udskudt.b)
[Studienævnet godkendte efterfølgende evalueringsrapporterne for undervisningevalueringen af E23 i  skriftlig 
høring.]
Studienævnet skal drøfte om der skal ansættes faglige skrivevejledere i efterårssemesteret 2024. c)
Studienævnet drøftede spørgsmålet. Det er en relativt dyr løsning, da skrivevejlederne ansættes for minimum 30 
timer og skal aflønnes af studienævnets annuum. Spørgsmålet er om, det er den rigtige indsats at bruge så mange 
penge på. Studenterrepræsentanterne påpegede, at studerende med deciderede skriveudfordringer kan få hjælp via 
SPS. Det er også en pointe at 1.-semesterskurset Akademisk skrivning dækker en del af området allerede
TWJ holder møde med kursusudbyder og afklarer muligheder.

Sager til behandling: 

Studieordninger

6. Godkendelse af valgfag, Tysk 
sommerskole

a)

Orientering, fagbeskrivelse, 
Indføring i sprog- og 
kulturvidenskab 1, Tysk 
(sidefag)

b)

Fagbeskrivelse, German-danish Summer School: (Un)-Gleichheiten in der deutsch-dänischen Grenzregion
Studienævnet godkendte fagbeskrivelsen.

a)

Fagbeskrivelse, Indføring i sprog- og kulturvidenskab 1b)
5 ECTS-variant udbudt til sidefag: Ændringen består i mindre pensum, mulighed for at indskrænke mulige 
eksamensemner som en del af aktiv undervisningsdeltagelse samt gruppeeksamen (1 til 3 studerende)

Sager til behandling: 

Kvalitetspolitik

7.

Andre sager til 

behandling 

8. Ansøgning om midler til 

dimission

a) Dionysos søger om 3.500 kr. til en dimissionsreception for BA og KA, op til 150 deltagere, 7. juni. a)
Tysk er stadig velkomne. Ansøgningen blev imødekommet med 3.500 kr. 
[Efterfølgende har studierne besluttet, at indsende separate ansøgninger om støtte til et dimissionsarrangement].

Merit- og 
dispensationsansøg
ninger

9. Sager findes i SAGA Lukket punkt. Se det fortrolige referat.

Eventuelt10. Studenterrepræsentanterne efterspurgte de fortrolige referater fra møderne. SHH sender stien til referaterne i TEAMS, 
til dem.

KG informerede om, at der er Tyske filmdage i CafeBiografen fra søndag d. 7. april og gjorde opmærksom på 
muligheden for at indsende en spontan ansøgning om støtte til billetter.

Mødetidspunkt for studienævnsmøder i efterårssemesteret 2024: Onsdag fra 9-12 

Mødet sluttede kl. 10.40

Med venlig hilsen
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https://odin.sdu.dk/sitecore/index.php?a=fagbesk&id=145059&lang=da
https://odin.sdu.dk/sitecore/index.php?a=fagbesk&id=141223&lang=da


Thomas Wiben Jensen

Studienævnsforperson

Det Humanistiske Fakultet
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